
Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia Komisie životného prostredia a verejného poriadku Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

konaného dňa 23.11.2023 

 

v zasadacej miestnosti Miestneho úradu mestskej časti Bratislava-Petržalka na 8. poschodí  

č. dverí 816 

 

Prítomní: Ing. Lenka Milincká, Gréta Gregorová, Jakub Kuruc, Mgr. Natália Podhorná, Juraj 

Valocsay, Mgr. Ján Kaľavský (od 17:15), RNDr. Andrej Machlica, Ing. arch. Elena Pätoprstá 

(od 17:15), Mgr. Mária Riganová 

Ospravedlnení: Mgr. Michal Sabo 

Neprítomní: Ing. Samuel Bezák 

Hostia: Erika Benkovičová, Mgr. Zuzana Grečová, Ing. Miriam Kamhiyehová, Bc. Adrián 

Ševeček, MPA 

Trvanie: od 17:00 do 19:35 

PROGRAM: 

1. Schválenie programu rokovania komisie 

2. Návrh VZN o miestnych daniach a poplatkoch (p. Grečová) 

3. Návrh rozpočtu MČ BP na rok 2024 s výhľadom do roku 2026 (p. Grečová) 

4. VZN mestskej časti Bratislava-Petržalka č. .../2023 z ..... 2023 o poskytovaní finančných 

dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Petržalka (p. Benkovičová) 

5. Rôzne (požiadavky z predchádzajúcej komisie + iné) 

 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku začala zasadnutie, predsedníčka Ing. Lenka 

Milincká privítala členov komisie a potvrdila, že komisia je uznášaniaschopná. Zároveň navrhla 

ihneď prejsť k schváleniu bodov programu. 

 

 

 

 

 



 

BOD 1 – Schválenie programu rokovania komisie 

Predsedníčka Lenka Milincká predstavila členom komisie jednotlivé body programu a spýtala 

sa členov komisie, či súhlasia s bodmi programu. 

Hlasovanie: 

Prítomných: 7 

Za: 7 

Proti: 0  

Zdržal sa: 0  

 

BOD 2 – Návrh VZN o miestnych daniach a poplatkoch 

Pani Zuzana Grečová predstavila členom komisie materiál ohľadom Návrhu VZN o miestnych 

daniach a poplatkoch. Zmena vo VZN nastáva z dôvodu zmeny legislatívy a zároveň sa sadzby 

daní nezmenili od roku 2004, boli najnižšie v celej Bratislave v porovnaní s inými MČ. Od 

budúceho roka by sa preto sadzby daní mali navýšiť. 

 

Prebehla diskusia. 

 

Pán Valocsay požiadal o úpravu dôvodovej správy do MiZ. Požaduje doplnenie navrhovaných 

sadzieb dane za psa do tabuľky kvôli lepšiemu prehľadu. Pani Grečová odpovedala, že úprava 

už je v návrhu samotného VZN, ale môžu túto požiadavku zapracovať. 

Pani Podhorná sa pýtala na dôvod zmeny dane za psa, pani Kamhiyehová odpovedala, že išlo 

hlavne o zjednodušenie samotného systému platieb (zrušenie platby podľa výšky psa). 

Pán Valocsay požaduje zaslanie informácie ohľadom počtu osamelých poberateľov starobného 

dôchodku podľa osobitného predpisu s príjmom najviac vo výške životného minima podľa 

osobitného predpisu, ktorí platia zvýhodnenú daň za psa. 

O 17:15 sa ku komisii pripojil p. Kaľavský a p. Pätoprstá. 

Pán Machlica sa pýtal na spôsob kontroly zaregistrovaných/nezaregistrovaných psov 

v Petržalke. Pani Milincká odpovedala, že v minulosti bol zverejnený zoznam, na základe 

ktorého policajti chodili na obhliadky v okolí BD, kde boli zaznamenané psy, ktoré nie sú 

prihlásené. 

Pán Kuruc doplnil, že MČ má motivačný systém v podobe vreciek so zásobníkom, ktoré si na 

miestnom úrade môžu vyzdvihnúť poplatníci, ktorí zaplatili daň za psa alebo možnosť využiť 

zdarma výcvikovú školu pre psy. Zároveň doplnil, že je výnos z pokút zahrnutý do rozpočtu 

MČ. Pani Grečová doplnila, že sa chystá možnosť úľavy pre obyvateľov s vodiacimi psami. 

Členovia komisie sa zhodli, že zvýšenie dane za psa bude mať skôr negatívny efekt. 



Pani Milincká sa ešte vrátila k otázke ohľadom kontroly registrácie psov. Pani Kamhiyehová 

odpovedala, že na MsP sa zasielajú žiadosti o zvýšenú kontrolu tam, kde je zaznamenaný alebo 

nahlásený problém. V poslednom období neboli zo strany MsP evidované alebo doručené na 

MiÚ žiadne priestupky. 

 

Uznesenie č. 10/2023: 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

o d p o r ú č a 

 

Miestnemu zastupiteľstvu mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

s c h v á l i ť 

 

návrh Všeobecne záväzného nariadenia o miestnych daniach na území mestskej časti Bratislava-

Petržalka a o podrobnostiach poskytovania elektronických služieb na úseku miestnych daní. 

 

Hlasovanie: 

Prítomných: 9 

Za: 8 

Proti: 0 

Zdržal sa: 1 

 

BOD 3 – Návrh rozpočtu MČ BP na rok 2024 s výhľadom do roku 2026 

Pani Zuzana Grečová predstavila členom komisie materiál ohľadom Návrhu rozpočtu MČ 

Bratislava – Petržalka na rok 2024 s výhľadom do roku 2026. Vysvetlila, že rozpočet bol 

schválený ako vyrovnaný. Návrh rozpočtu počíta aj s navýšením miestnych daní a poplatkov. 

 

Prebehla diskusia. 

 

Pán Machlica sa pýtal na financovanie náhradnej výsadby za výrub stromov. Pani Kamhiyehová 

vysvetlila, že nevyužité financie automaticky prechádzajú na údržbu drevín (napr. výškové 

práce, injektáž inváznych drevín a pod.). Použitie financií je kontrolovateľné okresným úradom. 

 

Pán Machlica sa ďalej pýtal na školenia „Spoločne EKO“, ako a kde prebehli, podľa čoho sa 

vyhodnocuje, kde a kto bude robiť tieto aktivity. Pán Kuruc vysvetlil, že sa to týkalo hlavne MŠ, 

kde sa budovalo primárne enviro povedomie u detí formou hry. Do programu sa prihlásili 

učitelia a následne prebehla spolupráca s rodičmi a s hosťami, ktorí spolu participovali na 

príprave materiálov. Do budúcnosti sa nevylučuje posunutie tohto programu aj na ZŠ. 

 

Pán Machlica sa ďalej dotazoval, aká suma sa vybrala z dane za psy pre MČ. Pani Grečová 

informovala, koľko sa vybralo za jednotlivé roky od roku 2021 a aký je predpoklad na rok 2024. 

 

Pán Valocsay sa pýtal na reálne očakávané výnosy za daň za psa. Pani Grečová odpovedala, že 

pravdepodobne bude naplnená navrhovaná suma v rozpočte. 



Ďalej sa pýtal na príjem z podnikateľskej činnosti v rámci ŽP. Pani Grečová vysvetlila, že sa 

jedná o činnosť OSVP pre tretie subjekty. Pán Valocsay sa pýtal na nákup nových strojov a či 

sú naozaj nevyhnutné. Pani Grečová vysvetlila, že sa jedná o asfaltéry, ktoré sú potrebné kvôli 

možnosti obnoviť väčšie množstvo chodníkov. 

 

Ďalej sa pán Valocsay pýtal na rozpočet pri úprave verejných priestranstiev, čerpanie je vyššie 

ako bolo schválené v júni. Pani Kamhiyehová vysvetlila, že nezistila z akého dôvodu vznikol 

rozdiel, nakoľko daná kapitola sa do rozpočtu započítava spolu s požiadavkami OSVP. 

 

Ďalšiu otázku mal pán Valocsay ohľadom psieho parku na Budatínskej. Keďže nebol tento rok 

vybudovaný, zaujímalo ho, na čo sa využili financie plánované pre tento park. Pani Grečová 

vysvetlila, že tieto finančné prostriedky sa posunuli do ďalšieho roka a uvedený výdavok musel 

byť zaznamenaný v rozpočte, aj keď nebol využitý. 

 

Pán Valocsay mal aj otázku ohľadom dotácií na kontajnerové stojiská. Pani Kamhiyehová 

odpovedala, že boli doručené dve žiadosti po 3000 eur, obidve boli schválené a platobný príkaz 

bol poslaný. Zvyšok peňazí prejde do rezervného fondu. 

 

Ďalšou témou boli čierne skládky na území Petržalky. Pani Kamhiyehová informovala, že 

skládky sú nahlásené na OÚ. K niektorým bolo vydané aj rozhodnutie, MČ však požiadala 

o zmenu rozhodnutia a predĺženie termínu na odstránenie. Hlavným dôvodom je, že skládky sa 

nachádzajú na súkromných pozemkoch, ktoré je najskôr potrebné vyčistiť do prerastenej 

vegetácie. V tomto roku neboli zatiaľ čistené žiadne skládky. Pán Kuruc doplnil, že sa jedná 

o novú položku v rozpočte, financie sa dajú použiť následne aj na veľkokapacitné kontajnery 

a zber odpadu. 

Pani Pätoprstá navrhla, aby sa položka pre čierne skládky mohla využiť aj na dobrovoľnícku 

činnosť pri čistení Petržalky. Pán Kuruc vysvetlil, že by nebolo vhodné to spájať, skôr by bolo 

vhodné, aby MČ začala sama iniciatívne čistiť jednotlivé problémové miesta. 

 

Pán Valocsay sa ďalej pýtal na výdavky na kosačky, čo nesedelo s kapitálovými výdavkami, 

ktoré sú v rozpočte nulové. Navrhuje tento bod odstrániť z textovej časti. Pani Grečová 

vysvetlila, že sú to výdavky, ktoré by dané oddelenie chcelo zabezpečiť do budúcna a pri úprave 

rozpočtu sa ich požiadavka zohľadní. 

 

Ďalej sa pýtal na financie na rekonštrukciu výbehov pre psy a agility prvkov. Oddelenie plánuje 

vo vlastnej réžii opraviť oplotenie, nie sú však vyčlenené prostriedky na opravu v rozpočte. Pani 

Kamhiyehová vysvetlila, že sa vytvorí koncepcia o voľnom pohybe psov a oplotených výbehoch 

v Petržalke. Suma počíta hlavne s navýšením počtu vreciek na koše na psie exkrementy, s bio 

vreckami s kostičkami pre poplatníkov dane za psa tak, aby bola možnosť hýbať sa v rozpočte 

s ohľadom na menšie opravy výbehov. Väčšie opravy a investície sa budú riešiť cez investičné 

oddelenie. 

 

Pán Valocsay sa pýtal aj na financovanie výstavby parkoviska na ulici Ondreja Štefanka. Pani 

Grečová odpovedala, že peniaze pôjdu do rezervného fondu. Táto položka v rozpočte nie je 

uvedená, pretože financie sa nespotrebovali. 

 

Pani Pätoprstá upozornila, že ku každému rozpočtu by sa mal prikladať investičný plán na každý 

rok. Ak je dobre spracovaný, tak je to pre poslancov dôležitá pomôcka k rozpočtu. 

 

Pán Kuruc sa pýtal na položku v rozpočte pre výkon funkcie prednostu. Keďže táto funkcia nie 

je obsadená, nerozumel prečo sa počíta s takýmto výdavkom. Pani Grečová vysvetlila, že táto 



položka nie je myslená ako výdavok na prednostu ako osobu-zamestnanca, ale týka sa to 

kancelárie prednostu – napr. rôzne tlačové materiály, pracovné stretnutia a pod. 

 

Uznesenie č. 11/2023: 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

o d p o r ú č a 

 

Miestnemu zastupiteľstvu mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

s c h v á l i ť   

 

a) rozpočet mestskej časti Bratislava-Petržalka na rok 2024 s príjmami a výdavkami v 

čiastke 65 262 157 EUR    

 

b) použitie rezervného fondu mestskej časti Bratislava-Petržalka na rok 2024 v celkovej 

čiastke  2 570 683 EUR 

 

c) poverenie starostu upravovať v priebehu roka záväzné ukazovatele a vykonávať rozpočtové 

opatrenia na rok 2024 : 

1. v plnej výške v prípade účelovo určených finančných prostriedkov poskytnutých zo 

štátneho rozpočtu, z Európskej únie a iných prostriedkov zo zahraničia poskytnutých na 

konkrétny účel, z rozpočtu iného subjektu verejnej správy a účelovo poskytnutých darov 

2. vykonávať presun rozpočtovaných príjmov v rámci schváleného rozpočtu, pričom sa 

nemenia celkové príjmy 

3. vykonávať presun rozpočtovaných výdavkov medzi programami do výšky 10%  a medzi 

podprogramami a prvkami v rámci jedného programu do výšky 20% pri zabezpečení 

vyrovnanosti alebo prebytku bežného rozpočtu, pričom pri dodržaní % limitu sa vychádza zo 

schváleného rozpočtu celého programu, z ktorého resp. v rámci ktorého sa vykonáva jednotlivý 

presun 

4. vykonávať rozpočtové opatrenia zmenou príjmov a výdavkov pri zabezpečení 

vyrovnanosti alebo prebytku rozpočtu do výšky 50 000 EUR 

 

b e r i e   n a   v e d o m i e 

 

a) výhľad rozpočtu mestskej časti Bratislava-Petržalka na roky 2025 a 2026  

b) odborné stanovisko miestneho kontrolóra mestskej časti Bratislava-Petržalka k Návrhu 

rozpočtu mestskej časti Bratislava-Petržalka na rok 2024 s výhľadom do roku 2026. 

 

Hlasovanie: 

Prítomných: 9 

Za: 4 

Proti: 1 

Zdržal sa: 4 



BOD 4 – VZN mestskej časti Bratislava-Petržalka č. .../2023 z ..... 2023 o poskytovaní 

finančných dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Petržalka 

Pani Erika Benkovičová predstavila členom komisie materiál ohľadom VZN mestskej časti 

Bratislava – Petržalka č. .../2023 z ..... 2023 o poskytovaní finančných dotácií z rozpočtu 

mestskej časti Bratislava-Petržalka. Zmena spočíva v možnosti dotácií na činnosť, nie len na 

projekty. Ďalej budú doplnené štatúty pre jednotlivé schémy. Systém prerozdeľovania financií 

by mal byť spravodlivejší. 

Prebehla diskusia. 

Pani Pätoprstá sa pýtala na možnosť podania viac projektov od jedného subjektu. Pani 

Kamhiyehová vysvetlila, že podanie je možné na viac projektov, ale dostať dotáciu je možné len 

na jeden. 

Pán Valocsay podal pozmeňujúci návrh k § 1 ods. 4, ktorý po novom znie: „Ďalšie podrobnosti 

poskytovania dotácií podľa tohto nariadenia pre jednotlivé druhy dotácií upravujú pravidlá 

určené interným vykonávacím predpisom schváleným zastupiteľstvom mestskej časti vo forme 

štatútu (ďalej len „štatút“)“. 

Hlasovanie: 

Prítomných: 9 

Za: 9 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Členovia komisie zároveň navrhujú zmeniť výšku spoluúčasti pri financovaní projektu na 

15% z celkovej poskytnutej dotácie na projekt alebo podporenú aktivitu (Štatút pre poskytnutie 

dotácie na projekt, bod III.). 

Hlasovanie: 

Prítomných: 9 

Za: 8 

Proti: 0 

Zdržal sa: 1 

 

Uznesenie č. 12/2023: 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku mestskej časti Bratislava -Petržalka 

 

o d p o r ú č a 

 

Miestnemu zastupiteľstvu mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

s c h v á l i ť 

 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Petržalka č. ../2023                               

z XX o poskytovaní finančných dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Petržalka 

s pripomienkami prednesenými na komisii. 



 

Hlasovanie: 

Prítomných: 9 

Za: 9 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

BOD 5 – Rôzne (požiadavky z predchádzajúcej komisie + iné) 

 

Pani Podhorná sa pýtala na trhovisko Mlynarovičova a na dopravné ihrisko v blízkosti, ktoré 

mali byť súčasťou väčšieho projektu. Pani Kamhiyehová odpovedala, že nemá informácie 

k revitalizácii týchto priestorov, pravdepodobne je potrebné obrátiť sa na iné oddelenia. 

 

Pán Valocsay doplnil, že je v pláne príprava koncepcie a momentálne prebieha vysporiadanie 

majetkovo-právnych vzťahov. 

 

Následne prebehla všeobecná diskusia na rôzne témy. 

 

 

Na záver poďakovala predsedníčka komisie Ing. Lenka Milincká všetkým členom komisie a 

hosťom za účasť. 

 

 

 

 

Ing. Lenka Milincká 

predsedníčka komisie, v.r. 

Zapísané dňa 23.11.2023 

Zapísala: Bc. Zuzana Brzová 


